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VERSLAG VERGADERING GECORO  

WOENSDAG 20 januari 2016 OM 20.00 UUR 

         

Aanwezig: 

voorzitter:   de heer P-J Lijnen 

effectieve leden:  de dames L. Poleunis en P. Booten, de heren R. Guelinckx en M. Jonckers, 

mevrouw G. Rome-Verbeylen, de heren P. Van Impe en L. Nelissen, 

mevrouw M. Tollet en de heer B. Thomas. 

plaatsvervangers:  de heren K. Franssens, S. Soenens en L. Kinnaert.  

politieke fracties:   de  heer K. Grossard (Groen) en mevrouw Katia Covens (N-VA)  

andere:    de  heer J. Mombaers (schepen ruimtelijke ordening)  

secretaris:   mevrouw L. Veroeveren 

 

Afwezig: 

effectieve leden:  de heren K. Bergmans en K. Coel.   

plaatsvervangers:  de heren P. Wellens, R. Wouters en T. Dieu. 

plaatsvervangers waarvan effectieve leden aanwezig waren: mevrouw I. De Tandt, de heren R. 

Malevé en F. Berode en mevrouw H. Seldeslachts. 

politieke fracties:   afgevaardigde SP.A, CD&V, VB en Open VLD.  

 

Verontschuldigd :  

effectieve leden:  mevrouw A. Maes (ontslag gegeven), de heren T. Engelbosch en J. 

Vanderstappen. 

plaatsvervangers:  de heer M. Dewolfs en mevrouw P. Grootjans. 

plaatsvervangers waarvan effectieve leden aanwezig waren: de heren W. Claes en H. Deneef. 

politieke fracties:   / 

 

**************** 

 

De voorzitter van de Gecoro opent de vergadering en verwelkomt iedereen.  

 

Hij haalt aan dat er op de vorige vergadering 2 dingen werden voorgesteld: 

 

- het uitnodigen van de schepen van ruimtelijke ordening om een toelichting over het beleid 

omtrent ruimtelijke ordening te komen geven en de rol van de Gecoro te bespreken 

 

=  hieraan wordt meteen tegemoet gekomen, aangezien dhr. Jos Mombaers, schepen van 

o.a. ruimtelijke ordening van de stad Tienen, op deze Gecoro een presentatie komt geven 

 

- de mogelijkheid bekijken om iemand van het Vlaams Gewest een toelichting te komen geven 

over het Beleidsplan Ruimte Vlaanderen (BRV) en dit i.s.m. met de Gecoro’s van de 

omliggende gemeenten. Zo zijn niet alleen de Gecoro-voorzitters, maar ook de Gecoro-leden 

op de hoogte.  

 

= hier bleek weinig enthousiasme van het gewest voor te zijn 

 

 

Punt 1 van de agenda van de Gecoro: toelichting over de visie van de stad Tienen over 

ruimtelijke ordening, door schepen Mombaers 

 

 

Schepen Mombaers stelden een Powerpoint presentatie ‘Samen werken aan een fier Tienen’ 

voor met kort samengevat de volgende thema’s: 

 

- toelichting taken dienst ruimtelijke ordening: 

 vergunningenbeleid (continu) 

 planologisch beleid (stadsontwikkeling, …) 

- uitleg beleidsvisies: 
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 stadskernversterking 

 troeven van de stad (historische binnenstad, betaalbaar wonen, hoog aantal 

voorzieningen, vlotte ontsluiting o.a. door E40, station op wandelafstand, …) 

 … 

- acties/doelstellingen: 

 studie gegund aan bureau BUUR 

 verhogen van grondgebonden woningen 

 stadsprojecten als opportuniteit 

 leegstand aanpakken 

 … 

- mogelijke partners: 

 SVK Woonregt 

 CV Huisvesting 

 AGB (rollend fonds voor aankoop en renovatie verloederde panden) 

 … 

 

Na de presentatie werden de volgende elementen aangehaald/besproken: 

 

- er werd opgemerkt dat er steeds meer erfgoed verdwijnt (is o.a. te merken op de foto’s 

van Artosa van straatbeelden van Tienen ‘vroeger en nu’) 

 de voorzitter antwoordde hierop dat het inventariseren van lokaal erfgoed geen 

bevoegdheid meer is van het Vlaams Gewest, maar dat deze taak wordt 

doorgeschoven naar de lokale overheden. Dit kan een opportuniteit zijn voor de 

stad om zelf een lijst met onroerend erfgoed op te stellen 

 

- als vervolg hierop werd ook gevraagd om in stadsprojecten/grotere bouwaanvragen het 

voorzien van ‘groene plekken’ als afdwingbaar element in de bouwvergunning te melden 

 

- men stelde zich ook de vraag welke rol de Gecoro kan betekenen in heel het verhaal van 

stadsprojecten, ontwikkelingen, …  

 een voorstel was om de Gecoro meer te betrekken door bv. toelichtingsmomenten 

bij stadsprojecten, … 

 de schepen zei dat de voorzitter van de Gecoro hem steeds mag uitnodigen 

wanneer er over een bepaald thema een (meer gedetailleerde toelichting) 

gewenst is 

 enkele vaste data op voorhand afspreken voor Gecoro-vergaderingen is niet 

haalbaar, aangezien we voor de decretaal bepaalde adviezen wettelijke termijnen 

te halen zijn, waar de agenda dan op dat moment naar geregeld dient te worden 

 

- als vervolg hierop werd ook gevraagd hoe er bij de nieuwe ontwikkelingsprojecten 

rekening zal gehouden worden met de ‘beeldkwaliteit’ 

 de schepen antwoordde hierop dat het niet de bedoeling is om een zoveelste 

beeldkwaliteitsplan te bestellen (vergt veel tijd), maar om nu actie te ondernemen 

 de voorzitter haalde aan dat het inrichten van een ‘beeldkwaliteitskamer’ 

misschien een denkpiste kan zijn 

 de schepen zag hierin eventueel een rol voor de Gecoro om over nieuwe 

stadsprojecten van gedachten te wisselen 

 

- uit het voorgaande werd ook aangehaald dat een RUP een beetje wordt aanzien als een 

‘keurslijf’ (belemmering), waar geen expansie of krimp mogelijk is. Zo kan een vorm van 

een beeldkwaliteitsplan nuttiger zijn dan een afgebakend plan 

 de schepen liet wel weten dat je voor bepaalde projecten wel moet kunnen 

afbakenen, maar dat ook hier voor bepaalde projecten/beeldkwaliteitsvisies de 

Gecoro een rol kan spelen 
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- er werd gevraagd wat de toestand van leegstand is in Tienen 

 de schepen antwoordde hierop dat de nieuwe personeelsleden, aangeworden in 

kader van een intergemeentelijke samenwerking tussen Tienen en Zoutleeuw, 

werk gaan maken om hier beter zicht op te krijgen en om de leegstand aan te 

pakken 

 hij haalde ook aan dat privé-ondernemers via SVK Woonregt de laatste 5 jaar ±1 

miljoen € heeft geïnvesteerd (SVK organiseert de investering/verbouwingen voor 

die privé-ondernemers, waarna deze dan hun pand voor 9 jaar dienen te verhuren 

via SVK = verhuurprijzen die ongeveer 15% lager liggen dan de particuliere 

verhuurprijzen) 

 en dat het autnonoom gemeentebedrijf Tienen (AGB) in 2017 een rollend bedrag 

heeft voorzien van 1,7 miljoen € voor het opkopen en renoveren van verloederde 

panden 

 

- men vroeg om iets te ondernemen tegen de vele ‘garageboxen’ in het straatbeeld 

 

- er werd gevraagd wat in het stadskernversterkingproject zal ingezet worden om de 

‘bedrijvige verstreking/handelskernversterking’ aan te pakken 

 de schepen haalde aan dat er hiervoor met de andere schepenen met 

bevoegdheden van handel, economie, … rond tafel zal gezeten worden  

 er werd hierop als reactie het voorstel gegeven om in winkelstraten op het 

gelijkvloers vanaf nu geen private woningen meer bijkomend toe te laten, om de 

handelsstraten levendig te houden 

 

De voorzitter dankt schepen Jos Mombaers voor deze presentatie/bespreking over de 

beleidsvisies op gebied van ruimtelijke ordening.  

 

Schepen Jos Mombaers verlaat de zitting. 

 

 

Punt 2 van de agenda van de Gecoro: varia 

 

In de gemeenteraad van 2 juli 2015 werden enkele leden vervangen in de Gecoro: 

 

- Zo hebben Nancy Vogels en Sacha Timmermans beslist om geen deel meer uit te maken van 

de GECORO Tienen. We willen hen dan ook bedanken voor de inzet en fijne samenwerking.  

- Els Meerbergen koos er voor om haar politieke activiteiten stop te zetten, en zal vervangen 

worden in de GECORO Tienen. Els ook bedankt voor haar deelname aan deze adviesraad. 

- We zouden ook graag de nieuwe leden Ingrid De Tandt, Stefan Soenens en Thomas Dieu van 

harte welkom heten en alvast bedanken voor het engagement. We kijken uit naar een 

boeiende samenwerking. 

- An Maes heeft ook haar ontslag gegeven, maar de gegevens van haar ontvanger dienen we 

nog te ontvangen. Van zodra deze in ons bezit zijn, zal dit in de daaropvolgende 

gemeenteraad geagendeerd worden. Zolang de GR geen vervanging heeft aangeduid, zal An 

Maes dus lid blijven van de GECORO Tienen.  

- De aangepaste ledenlijst werd op 26 augustus 2015 naar iedereen doorgemaild. 

 

In december werd er een oproep gedaan naar kandidaten om deel te nemen aan de 

participatiegroep i.f.v. de herziening van haar mobiliteitsplan: 

 

- voor de GECORO Tienen hebben Stefan Soenens (als effectief lid) en Laurence Poleunis (als 

plaatsvervangend lid) zich kandidaat hebben gesteld  

- hun kandidatuur werd overhandigd aan de dienst communicatie. Deze dienst liet weten dat 

alle kandidaturen werden bekeken en dat er een selectie werd gemaakt. De kandidaten van 

de adviesraden werden geselecteerd. Alle kandidaten zullen hiervan eind januari op de 

hoogte gebracht worden. 
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- hierbij willen we Stefan en Laurence alvast bedanken voor hun engagement en wensen we 

hen een constructieve samenwerking in de participatiegroep.  

- Stefan zal de Gecoro ook op de hoogte houden van de stand van zaken en of er eventuele 

medewerking/bijkomende visie wordt gevraagd/wenselijk is 
 

Tenslotte werd overgegaan naar punt 3, het enige decretaal bepaalde punt dat verplicht aan 

advies van de Gecoro vereist.  

 

 

Punt 3 van de agenda van de Gecoro: advies, na openbaar onderzoek, over de gedeeltelijke 

herziening ruimtelijk uitvoeringsplan “Sint-Jorisplein” 

 

 

a. Gegevens 

 
Gegeven: 

- Op 21 april 2015 bracht de Gecoro, in het kader van de plenaire vergadering, unaniem een 

gunstig advies uit met een aantal aandachtspunten. 

- Op 6 mei 2015 vond de plenaire vergadering over de gedeeltelijke herziening van het 

gemeentelijk ruimtelijk uitvoeringplan ‘Sint-Jorisplein’ te Tienen plaats. 

- Op 2 juli 2015 stelde de gemeenteraad het ontwerp van de gedeeltelijke herziening van het 

gemeentelijk ruimtelijk uitvoeringplan ‘Sint-Jorisplein’ voorlopig vast. 

- Het openbaar onderzoek liep oorspronkelijk van 3 augustus 2015 tot en met 2 oktober 2015. 

- Op 25 augustus 2015 besliste het college van burgemeester en schepenen evenwel het 

openbaar onderzoek te verlengen tot en met 19 november 2015. 

 

Tijdens het openbaar onderzoek werden er 3 adviezen tijdig ingediend. Er werden geen 

bezwaarschriften ingediend. 

 

De Gecoro bundelt en coördineert alle adviezen, bezwaren en opmerkingen en brengt binnen 

negentig dagen nat het einde van het openbaar onderzoek een gemotiveerd advies uit bij de 

gemeenteraad. Op hetzelfde ogenblik bezorgt de Gecoro het college van burgemeester en 

schepenen de gebundelde adviezen, opmerkingen en bezwaren. 

 

Wanneer de Gecoro geen advies heeft verleend binnen de gestelde termijn, mag aan de 

adviesvereiste worden voorbijgegaan. In dat geval bezorgt ze onmiddellijk de gebundelde 

adviezen, opmerkingen en bezwaren aan de gemeenteraad. Het advies bevat de integrale 

adviezen van de deputatie en het departement. 

 

Juridische basis: 

Artikel 2.2.14§5 van de Vlaamse Codex ruimtelijke ordening. 

 

 

b. Bundeling van de uitgebrachte adviezen en bezwaren 

 

A. Overzicht ingediende adviezen en bezwaren: 

 

Tijdens het openbaar onderzoek werden de volgende adviezen ingediend: 

 

Nr. 
Datum 

ontvangst 
Adviesverlenende instantie Pagina’s 

1 26-08-2015 
Departement Ruimte Vlaanderen van de Vlaamse Overheid, 

Koningin Astidlaan 50 bus 1, 3500 Hasselt 
2 

2 05-10-2015 Deputatie Vlaams-Brabant, Provincieplein 1, 3010 Leuven 4 

3 12-10-2015 Gemeente Lubbeek 1 

 

Tijdens het openbaar onderzoek werden er geen bezwaarschriften/opmerkingen ingediend. 
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B. Adviezen: 

 

ADVIES 1 

Advies Departement Ruimte Vlaanderen dd. 24 augustus 2015 
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BESLUIT ADVIES 1: 

Het advies is gunstig en bevat geen opmerkingen. 
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ADVIES 2 

Advies Deputatie Vlaams-Brabant dd. 17 september 2015 
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BESLUIT ADVIES 2: 

Het advies is gunstig, er wordt een opmerking gegeven over het ontbreken van specifieke 

woningtypes (appartementen, standswoningen, luxeappartementen, …). De Deputatie Vlaams-

Brabant vraagt in haar advies of er binnen dit ruimtelijk uitvoeringsplan misschien ook een kans 

is om aan het te realiseren objectief, verbonden aan het decreet grond- en pandenbeleid, 

tegemoet te komen.  
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ADVIES 3 

Advies schepencollege gemeente Lubbeek dd. 28 september 2015 

 

BESLUIT ADVIES 3: 

Het advies is gunstig en bevat geen opmerkingen. 

 

 

C. Bezwaren/opmerkingen: 

/// 

 

 

 

 

De vertegenwoordigers van de politieke fracties en de plaatsvervangers van de aanwezige 

effectieve leden verlaten de zitting. In deze Gecoro-vergadering waren dit Kris Franssens, Stefan 

Soenens, Luc Kinnart, Kevin Grossard en Katia Covens. 

 

 

De Gecoro van Tienen bestaat uit 15 leden, waarvan 4 deskundigen en 11 vertegenwoordigers 

van verschillende maatschappelijke geledingen. Tijdens de vergadering van 20 januari 2016 zijn 

er 10 leden, die een stem kunnen uitbrengen, aanwezig.  

 

Dit zijn voldoende aantal stemgerechtigde leden om een geldig advies uit te brengen.  

 

 

 

 

c. Bespreking van de uitgebrachte adviezen en bezwaren 

 

A. Behandeling adviezen: 

 

ADVIES 1 

Advies Departement Ruimte Vlaanderen dd. 24 augustus 2015 

 

BESLISSING GECORO ADVIES 1: 

Het advies is gunstig en bevat geen opmerkingen. 

De Gecoro neemt hier kennis van. 

 

 

ADVIES 2 

Advies Deputatie Vlaams-Brabant dd. 17 september 2015 

 

a. Er wordt de vraag gesteld hoe ver Tienen staat in het behalen van het gewenste percentage 

van sociale woning. Hierop wordt het volgende geantwoord: 

 

De betreffende gronden binnen het plangebied van voorliggend RUP zijn in eigendom van het 

AGB/Stad Tienen. 

 

Stadsvernieuwingsproject ‘Kazerne Voorplein 

 

Dit RUP kadert binnen het stadsvernieuwingsproject 'Kazerne Voorplein' van de Stad Tienen, dat 

gesubsidieerd wordt door de Vlaamse Overheid. Met dit project wil de stad Tienen het plangebied 

ontwikkelen tot een volwaardig stadselement met een multifunctioneel karakter. De twee 

hoofddoelstellingen zijn:  

- het vermijden van de ontwikkeling van het plangebied als eiland op zich, zonder meerwaarde 

voor het vlakbij gelegen stadscentrum. Er wordt gestreefd naar een complementariteit met 

het stadscentrum, zowel op functioneel vlak als op het vlak van publieke ruimte;  
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- het behoud en fundamenteel versterken van de 'overslag-functie' van het gebied. Het 

plangebied kan een belangrijke rol vervullen in de overgang tussen het gemotoriseerd 

verkeer en stedelijk, langzaam (voetgangers)verkeer: enerzijds door het voorzien van 

voldoende parking voor gemotoriseerd verkeer; anderzijds door het leggen van voldoende 

hoogwaardige verbindingen van het plangebied met zijn omgeving en vooral het 

stadscentrum.  

 

 

Het sociaal objectief voor de stad Tienen 

 

Het opgelegde sociaal objectief huur bedraagt 257 woningen/appartementen, te verwezenlijken 

tegen 2023. Dit kan gehaald worden door uitvoering van de geplande reguliere sociale 

huisvestingsprojecten in de nabije en de verdere toekomst. Met betrekking tot het sociaal 

objectief koop (127 woningen/appartementen), te realiseren tegen 2020, bleek op het laatste 

woonoverleg d.d. 16-09-2015, dat er een achterstand bestaat. Binnen het project Park 

Passionisten zijn 39 woonentiteiten (24 appartementen + 15 woningen) voorzien, wat resulteert 

in een tekort van in totaal 88 woonentiteiten. Wat betreft de sociale huurwoningen, wordt het 

percentage gehaald met eigen projecten van CV Huisvesting. 

 

 

Instrumenten voor de realisatie van een sociaal woonaanbod 

 

Naast het RUP zijn er nog andere specifieke instrumenten die gericht en in onderling overleg 

kunnen ingezet worden om een bijkomend sociaal woonaanbod te realiseren. 

 

 

Motivatie 

 

Om een initiatief voor sociaal woning in een RUP te kunnen verankeren, motiveert een gemeente 

de nood aan een bijkomend sociaal woonaanbod op haar grondgebied. Bestaande 

beleidsdocumenten zoals ruimtelijke structuurplannen of lokale woonplannen kunnen in dat 

verband nuttige informatie bevatten. In het ruimtelijk structuurplan van Tienen is er geen 

verwijzing om een sociale huisvestiging te voorzien op deze locatie.  Tot op heden werd er geen 

lokaal woonplan opgemaakt. 

 

De GECORO is echter van mening dat voorliggend gemeentelijk RUP niet het geschikte 

instrument is om hieraan tegemoet te komen, maar dat er wel telkens project per project moet 

bekeken worden waar sociale huisvesting opportuun is.  

 

 

b. Ten slotte wordt besproken of het opportuun is om de woningtypologieën strikt te bepalen in 

het RUP of niet. Hieruit komt het volgende: 

 

Specifieke woningtypes 

 

Het standpunt van de Stad Tienen is om de verschillende projectzones binnen voorliggend RUP 

op de markt te brengen om vervolgens bij de verkoop aan projectontwikkelaars van iedere 

projectzone voorwaarden te verbinden met betrekking tot de te voorziene typologieën binnen de 

betreffende projectzone. Onlangs werden bij de projectzone Blok C voorwaarden hiervoor 

opgenomen aan de hand van een visienota, opgemaakt door het studiebureau 51N4E, waardoor 

uiteindelijk een diversiteit aan typologieën voor verschillende inkomensgroepen zal worden 

gerealiseerd binnen de betreffende zone, overeenkomstig het aandachtspunt van de Deputatie.  

 

De Gecoro is dan ook van mening dat een RUP niet het geschikte instrument is om 

woningtypologieën vast te leggen, maar dat dit best kan overgelaten worden aan de diensten van 

de stad in de fase van het verlenen van de vergunningen. 
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Zo wordt ook het belang van sociale huisvesting zeker niet onderschat door de Gecoro, maar 

men is van mening dat een RUP daarvoor niet het geschikte orgaan is. 

 

BESLISSING GECORO ADVIES 2: 

Het advies is gunstig, er wordt een opmerking gegeven over het ontbreken van specifieke 

woningtypes (appartementen, standswoningen, luxeappartementen, …). De Deputatie Vlaams-

Brabant vraagt in haar advies of er binnen dit ruimtelijk uitvoeringsplan misschien ook een kans 

is om aan het te realiseren objectief, verbonden aan het decreet grond- en pandenbeleid, 

tegemoet te komen.  

De Gecoro neemt kennis van het gunstig advies en het geformuleerde aandachtspunt, maar is 

van oordeel dat voorliggend RUP niet het juiste instrument is om het sociaal objectief 

verplichtend in op te nemen. Tevens is ze van mening dat het opleggen van typologieën beter 

wordt gekoppeld aan de voorwaarden bij de verkoop van de verschillende projectzones (conform 

Blok C).  

 

 

ADVIES 3 

Advies schepencollege gemeente Lubbeek dd. 28 september 2015 

 

BESLISSING GECORO ADVIES 3: 

Het advies is gunstig en bevat geen opmerkingen. 

De Gecoro neemt hier kennis van. 

 

 

B. Behandeling bezwaarschriften/opmerkingen: 

/// 

 

 

 

 

d. Besluit 

 

De Gecoro adviseert unaniem: 

 

 

Art. 1 : De Gecoro Tienen brengt een gunstig advies uit over de gedeeltelijke herziening van het 

RUP ‘Sint-Jorisplein’, zoals voorlopig vastgesteld door de gemeenteraad in zitting van 2 juli 

2015. 

 

 

De voorzitter sluit de vergadering en bedankt iedereen. 

 

 

De secretaris,       De voorzitter van de GECORO, 

 

 
 

Liesbet Veroeveren      Pieter-Jan Lijnen 


